
Protokoll fört vid Ljusnarsbergs kommunbygderådsmöte 19 september i Ställberg   

Närvarande:   
Ställdalens byalag                              Kjell Hansson 
Hörkens bygdegårdsförening             Kjell Granelli, Roland Ekeblad 
Högfors Mossgruvans byalag            Malvin Fröyset 
Kopparbergs hembygdsf.                   Hans Larsson 
Ställbergs byalag Anna-Stina Olsén, Birger Fredriksson, Frank Werf, Hans    
 Van der Berg 
Finnfalls byalag                                  Raymond Fältström                                                                     
Kommunens representant                   Berit Westergren  
 
Frånvarande: 
Yxsjöbergs byalag                                                                                                           
Dammens byalag  
Kommunens representant Ewa-Lena Johansson  
 

§ 1. Öppnande; Frank Werf utses som ordförande för mötet och inleder, öppnar mötet och 
hälsar samtliga välkomna. Till sekreterare för mötet utses Berit Westergren. 

 
§ 2. Justerare att jämte ordförande, Frank Werf, justera dagens protokoll utses Hans Larsson. 
 
§ 3. Dagordningen föreslagen dagordningen godkänns.  
 
§ 4. Föregående protokoll mötet gick igenom och godkände därefter protokollet.  
 
§ 5. Dagens gäster Stefan Toll, kommunpolis, var inbjuden men hade förhinder och 
medborgarlöften är inte klara i dagsläget. Stefan bjuds in till årets sista kommunbygderåd. 

§ 6 Byalagens rapporter av viktig karaktär  

*Ställdalen, har haft en hemvändardag, firat 25-årsjubileum för byalaget och det har varit 
aktiviteter i Folkets trädgård hela sommaren.  

*Högfors, har haft Kulturdagar i juli och muséet har varit öppet från midsommar fram till 
skolstart och blivit en social träffpunkt i byn. De nya ägarna till herrgården renoverar för fullt. 

*Finnfall – har haft årsmöte, ett arrangemang med Prästfalls-Kalles musik och bygdegården 
drog ”fulla hus. Det är mycket på gång inför hösten med musikquiz och disco för barn och 
ungdomar.  

*Hörken, Bryggorna har lagts i och nu planeras för att ta upp dom En fulltecknad simskola 
arrangerades under sommaren och även en kurs i HLR (Hjärt- och lungräddning). 
Medlemsmöte i augusti och det har rensats på vägen till lekplatsen och Folkets hus. 

*Kopparbergs hembygdsförening, Museérna har varit öppna från midsommar till i slutet på 
augusti men det har varit en låg uppslutning. Hembygdsmuséet är målat och föreningen har 



hjälpt till med ett boksläpp. Bildhäfte kommer att säljas på marknaden. Mark är nu överlåten 
av kommunen till föreningen, där huset står, beslut i juni månads kommunfullmäktige.  

*Ställberg, takbyte på gång med hjälp av människor från Ställdalen och Hörken. Svårt att få 
ihop en styrelse. Huset har hyrts ut till fester och andra aktiviteter. 

§ 7 Kommunen rapporterar  

Kommunen berättade om;  

- Kommunen ska ta fram sk ”Trygghetspunkter” i hela kommunen som kan användas i 
händelse av någon större kris. Vid nästa möte tar kommunen fram krav för att 
byalagen ska kunna vara en trygghetspunkt. Länsstyrelsen har tagit fram krav på olika 
nivåer. 

- Valet 2022 har tagit mycket tid och kraft, speciellt för kansliet men vi är tacksamma 
för att som ställt upp och hjälpt till ute i byarna och i Kopparbergs centrum. 

- Samhällsbyggnadsförbundet Bergslagen avvecklas och flyttas in som en förvaltning i 
Lindesbergs kommun. Arbetet tillsammans med Ljusnarsbergs kommun fortsätter som 
tidigare men vi planerar att ta över Lokalvård, Park och Idrott till vår kommun 1 
januari 2023, förhandlingar pågår och ser ut att få ett positivt utfall.  

- Det finns en e-tjänst där alla kan anmäla ovårdade fastigheter via Lindesbergs 
kommun https://etjanst.lindesberg.se/oversikt/overview/512 

- Leader Bergslagen har en ny programperiod där vi finns med. Mer information på 
nästa möte men gå gärna in och titta på hemsidan och fundera på vad ni vill göra i 
föreningarna, se vad som tidigare gjorts i vår kommun (och andra), ta med frågor till 
nästa möte  https://leaderbergslagen.eu/strategin/  

- Hemberedskapsveckan 26/9-2/10. Bildningsförbunden erbjuder kortare kurser under 
veckan och i Ställberg kommer information att ges 28 september. 

§ 8 Nya frågor   

- Bidrag 
o Ställbergs byalag klarar inte av driften då intäkterna är lägre än kostnaderna. 

Byggnaden behöver användas av fler och får bokas av alla.  
o Medlemsbidraget brukar bestå av 80% av driftkostnaderna men i år fick man 

65% 
o Kommunen tar med sig frågan och vill att alla funderar på bidragets 

sammansättning 
- Hur ser det ut med grävd fiber och luftburen fiber i kommunen? Näringslivschefen 

deltar på nästa möte och kan komma med mer information. 

9 a) Rapport från Länsbygderådet  - Vi har ingen representant 

§ 10 Nästa möte – Dammen måndag 21 november - 2022  kl 18.00 

§ 11 Övriga frågor  



§ 13 Avslutning - Mötet avslutades och mötesdeltagarna tackade för fikat som avnjutits efter 
mötet. 

 

 

Justeras 

_________________________________                  _________________________________ 

Frank Werf, mötesordf                                            Hans Larsson, justerare 

 

___________________________________ 

Berit Westergren, sekr    


